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Stěžovatel: Arnika – Centrum pro podporu občanů, Seifertova 327/85, 130 00, Praha 3,     

e-mail: cepo@arnika.org 

Datová schránka: 3zhki2e 

Pořad: 24. dubna 2024, Události v regionech Praha – reportáž “Další výstavba na hlavním 

nádraží v Praze”, reportérka Karolína Nová 

Obsah stížnosti:  

ČT v reportáži porušila: 

Zákon 231/2001 Sb. o provozování rozhlasového a televizního vysílání 

§ 31  

(2) Provozovatel vysílání poskytuje objektivní a vyvážené informace nezbytné pro svobodné 

vytváření názorů. Názory nebo hodnotící komentáře musí být odděleny od informací 

zpravodajského charakteru. 

(3) Provozovatel vysílání je povinen zajistit, aby ve zpravodajských a politicko-publicistických 

pořadech bylo dbáno zásad objektivity a vyváženosti a zejména nebyla v celku vysílaného 

programu jednostranně zvýhodňována žádná politická strana nebo hnutí, popřípadě jejich 

názory nebo názory jednotlivých skupin veřejnosti, a to s přihlédnutím k jejich reálnému 

postavení v politickém a společenském životě. 

Zákon 483/1991 Sb. České národní rady o České televizi 

§ 2 (2) a) poskytování objektivních, ověřených, ve svém celku vyvážených a všestranných 

informací pro svobodné vytváření názorů 

Reportáž o výstavbě nad kolejištěm Hlavního nádraží byla nevyvážená, poskytovala prostor 

pouze pozitivním názorům a nezazněla v ní žádná kritika záměru. Divák si tak nemohl utvořit 

vlastní názor na problematiku. 

Prostor v reportáži dostal Pavel Streblov, místopředseda představenstva CR-City, 

společnosti, v níž jsou zastoupení manažeři Českých drah a developerské společnosti Penta 

a tedy člověk, který má přímý zájem na tom, aby se mohlo v území stavět – na tuto 

skutečnost upozorňovala naše tisková zpráva z 15. 4. 2024. 

Dále v reportáži dostal prostor už jen Petr Hlaváček – náměstek pro územní rozvoj, hl. m. 

Praha, který dlouhodobě podporuje projekty Penty, ačkoli bylo prokázáno, že např. 

uzavřením memoranda k Masaryčce nezohlednil předcházející povolovací proces. 

V reportáži dále zaznělo, že pro záměr jsou městští architekti i Správa železnic. 
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Nezaznělo však, že na záměr existují také kritické názory a pohledy. Reportáž se nesla v 

duchu všeobecné shody nad záměrem výstavby nad kolejištěm Hlavního nádraží, a dokonce 

i přestřešení Masarykova nádraží a přestavby budovy Hlavního nádraží. K těm jsou však 

kritiční jak odborníci, tak i širší veřejnost – vznikla petice proti této přestavbě, která má přes 

10 000 podpisů, k záměru se staví kriticky kromě Arniky také Národní památkový ústav, Klub 

Za starou Prahu, spolek AutoMat i mnozí architekti. 

Po jednání VURM 24. 4. 2024 byl Českou televizí natočen kromě rozhovoru s Pavlem 

Streblovem také rozhovor s naší kolegyní Ing. arch. Annou Vinklárkovou. Ta kritický pohled 

na záměr nabídla, rozhovor s ní však nebyl použit. Ani jiný kritický názor v reportáži 

nezazněl, a dokonce ani žádná zmínka, že Arnika či další organizace či některé koaliční i 

opoziční politické strany či širší veřejnost jsou k projektu kritické.  

V reportáži byla navíc použita koláž z tiskové zprávy Arniky, která byla 15. 4. 2024 zaslána 

také do ČT. Ta upozorňovala na netransparentní postup ze strany společnosti CR-City, která 

podnět na změnu územního plánu neprojednala s magistrátem, Institutem plánování a 

rozvoje ani s veřejností a obešla tyto orgány prostřednictvím Českých drah a Prahy 2. 

V reportáži s pozitivním vyzněním se tak objevila koláž se zdrojem Arnika, ale nebyla 

doplněna o úhel pohledu, který měla nabízet. Arnika se proti takovému použití jejího obsahu, 

který v reportáži působí tak, že záměr také schvaluje, důrazně ohrazuje. 

 

Po ČT požadujeme: 

Natočení nové doplňující reportáže, která nabídne kritický pohled na výstavbu nad Hlavním 

nádražím a umožní tak divákům vytvořit si na problematiku vlastní informovaný názor. 

 

V Praze dne 9. 5. 2024  

 

Mgr. Václav Orcígr, PhD.  

Arnika – Centrum pro podporu občanů  
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